Principle of Operating System

计算机操作系统原理

The Principle of Operating System (OS) is an important discipline basic course and a degree program of Computer Science and Technology. The topics of OS include System Mechanism, Processes and Threads, Process Scheduling, Communicating and Synchronizing, Deadlock, Memory Management, File System, Input/Output System, and so on. The program of OS delivers 3 class hours pre week, 16 weeks in the 5th semester. By studying OS, the students could understand the fundamental principles and implementation techniques of computer operating system, and get 3 credits. Before studying OS, you should better have learnt the Data Structures and Algorithm. 
计算机操作系统原理是计算机科学与技术专业中一门重要的学科基础课程和学位课程。该课程主要讲授计算机操作系统的基本原理和机制，进程和线程，进程调度、进程通信、进程同步，死锁，存储管理，文件管理，输入/输出系统等。操作系统原理课程安排在第5学期，每周3学时，共16周，计3学分。通过学习操作系统原理课程，学生能够理解并掌握计算机操作系统的基本原理及实现方法。在学习操作系统原理之前，学生需要具备数据结构、基本算法等相关知识。
主讲教师：

贾小林，男，博士，副教授，IEEE会员、ACM会员、CCF会员，西南科技大学计算机科学与技术学院教师；主要讲授：计算机操作系统原理、计算机组成原理；主要研究领域包括：射频识别（RFID）技术、物联网（IOT）技术、现代教育技术；电子邮箱：jiaxiaolin@swust.edu.cn，联系电话：13550815973.
Main Teacher：
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Xiaolin Jia (贾小林): male, PhD, associate professor, IEEE, ACM, and CCF member. He works in the School of Computer Science and Technology, Southwest University of Science and Technology (SWUST), Mianyang, China. He teaches the Principle of Operating System, and Computer Organization. His main research interests include Radio Frequency Identification (RFID) technology, Internet of Things (IOT) technology, and Modern Education Technology. He can be contacted by email: jiaxiaolin@swust.edu.cn, and tel.: 0086-13550815973.
